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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 7 juni 2016 

 

Ledamöter  

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta Strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Toni Eklund SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Jonas Wilhelmsson avdelningschef egen regi 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

Marie Ehrenbåge   § 3 kultursamordnare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Tjänstgörande vice ordförande Ledamot 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. I ordförandens frånvaro justeras 

protokollet av tjänstgörande vice ordföranden Christina Johansson 

och ledamoten Inger Sjöberg onsdag 8 juni. Protokollet från rådets 

möte den 9 maj anmäldes och lades till handlingarna. 

 

Förvaltningens nye avdelningschef för utförare i egen regi, Jonas 

Wilhelmsson, presenterade sig. Jonas efterträder Päivi Kabran 

och har arbetat med äldreomsorgsfrågor i staden sedan 1995, 

under många år vid Södermalms stadsdelsförvaltning och de 

senaste åren vid äldreförvaltningen. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 16 juni 

Ärende nr 2: Skötsel och nyplantering av bärbuskar och fruktträd 

i Hökarängens parker. Svar på medborgarförslag 

Rådet undrade hur man varnar för giftiga bär om tanken är att 

invånare ska kunna äta från buskar och träd. Kanske borde man ta 

bort de buskar som bär giftiga bär. Rådet funderade också på hur 

det är med avgaser, om det numera inte anses som lika farligt att 

äta sådant som odlas nära trafikleder. 

 

Ärende nr 6: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på 

entreprenad – Postiljonen 

Rådet konstaterade att ansvariga för verksamheten svarat att all 

personal behärskar det svenska språket i tal (sidan 4 i bilaga 1 

och 2), och undrade om även de boende tycker så.  

 

I uppföljningen framgår från vilka stadsdelsnämnder de boende 

kommer (sidan 2 i bilaga 1 och 2). Rådet undrade varför även 

socialförvaltningen finns med i den sammanställningen. 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson svarade att det kan handla om 

att någon tidigare har varit aktuell vid socialförvaltningens enhet 

för hemlöshet. 

  

Ärende nr 8: Fortsatta webbsändningar av stadsdelsnämndens 

sammanträden? 

På fråga från rådet berättade förvaltningen att sändningarna 
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marknadsförs i annonser i lokaltidningen och på stadens hemsida. 

Efter en diskussion om för- och nackdelar kom rådet fram till att 

sändningarna bör upphöra eftersom de kostar mycket i relation 

till det fåtal som använder tjänsten, och eftersom det inte ens går 

att veta om tittarna följer hela sammanträden eller bara korta 

delar av dem. 

 

Ärende nr 10: Ny ledamot i stadsdelsnämndens demokratiråd 

Rådet hade fått ärendet för kännedom och hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 12: Årsrapport 2015 Farsta stadsdelsnämnd. Yttrande 

över Stadsrevisionens rapport 

Rådet menade att det inte är rimligt att vissa verksamheter har 

underskott år efter år och undrade om det pågår någon översyn av 

stadens fördelningsnycklar, för att åstadkomma en mer rimlig 

budgettilldelning utifrån stadsdelsområdets faktiska behov. 

Förvaltningen svarade att nycklarna har setts över tidigare men 

att underskott även kan bero på annat och att förvaltningen 

kontinuerligt arbetar för att använda givna resurser så effektivt 

som möjligt. Per-Ove Mattsson betonade att äldre får den vård 

och omsorg de har rätt till enligt riktlinjer och lagstiftning; 

underskott täcks av andra verksamhetsområden eller ytterst av 

staden som helhet. Nämnd och förvaltning har inga möjligheter 

att påverka hur stor budget man får av kommunfullmäktige – den 

frågan är politisk och får diskuteras inom och mellan partierna. 

 

Rådet tog upp de statliga pengarna för ökad bemanning 2015, 

som fick lämnas tillbaka eftersom de inte hade använts. Per-Ove 

förklarade att när medel kommer först i slutet av ett år är det svårt 

att hinna använda dem. Den statliga satsningen på ökad 

bemanning pågår dock flera år. 

 

Ärende nr 13: Utveckling av hemtjänst. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet frågade om staden även kan se till kvalitet vid 

upphandlingar inom äldreomsorgen eller om man är tvungen att 

välja det billigaste alternativet. Förvaltningen svarade att olika 

faktorer vägs samman. Staden har också blivit allt skickligare på 
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att utforma kravspecifikationerna. Kraven ställs numera så högt 

att man sedan kan gå på lägsta pris när man utser vinnande 

anbud. 

 

Rådet undrade också om staden ställer krav på närproducerad mat 

vid upphandlingar av kost. Förvaltningen lovade återkomma med 

svar. 

 

Ärende nr 14: Detaljplan för område vid Klockelundsvägen, 

Larsboda 2:3 m fl i Larsboda. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

Rådet noterade att förvaltningen i sitt förslag till svar efterlyser 

gruppbostäder enligt LSS i det planerade området och undrade 

varför det inte även planeras för äldreboenden. Förvaltningen 

förklarade att det över hela staden finns ett stort behov av fler 

gruppbostäder och att stadsdelsnämnderna har ett generellt uppdrag 

att verka för att det planeras för sådana vid nybyggnation. Någon 

motsvarande brist och uppdrag finns inte när det gäller 

äldreboenden. 

 

§ 3  Remisser från kommunstyrelsen som ska 

behandlas av nämnden den 25 augusti 

När remisser från kommunstyrelsen som rör pensionärsrådet och 

funktionshinderrådet kommer till förvaltningen i tillräckligt god 

tid har rådet möjlighet att diskutera och ge sina synpunkter innan 

förvaltningen skriver sitt förslag till svar. Remissmaterialet 

skickas då ut till råden så snart förvaltningen får det från den 

ansvariga roteln i Stadshuset. 

 

Inför nämndens sammanträde den 25 augusti har rådet fått ett par 

remisser som rör pensionärsrådet: 

 

Biblioteksplan 2016-2020 

Förvaltningens kultursamordnare Marie Ehrenbåge medverkade 

för att få rådets synpunkter. Marie bad rådet utgå från hur man 

vill att ett bibliotek ska fungera, och försöka bedöma om man 

tycker att förslaget tillgodoser de önskemålen och behoven. 
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Rådet tog upp behovet av hemleverans av böcker, till exempel 

med hjälp av hemtjänsten. Ett kafé i anslutning till biblioteket, 

som i Farsta centrum, blir en trevlig och viktig samlingspunkt. 

Biblioteket i Sköndal framhölls också som ett föredöme.  

 

Marie berättade också att förvaltningen anordnar en öppen 

presentation och dialog om förslaget tisdag den 14 juni klockan 

14-16 på Tuben, för att samla in så mycket synpunkter som 

möjligt. 

 

Ändring av mandatperioder, sammansättning och instruktion 

för kommunstyrelsens och stadsdelsnämndernas pensionärsråd 

Nämndsekreterare Pia Sundqvist gick igenom förslaget, som 

innebär att råden skulle utses på fyra år istället för ett, och att de 

enbart skulle bestå av ledamöter, inte hälften ledamöter och 

hälften ersättare.  

 

Rådet hade inga invändningar mot förslaget om enbart ledamöter. 

Däremot var man skeptisk till förslaget om fyraåriga mandat-

perioder, eftersom det sannolikt blir svårt för föreningarna att 

rekrytera intresserade medlemmar till ett så långvarigt uppdrag. 

Det skulle också göra det svårare för föreningarna att relativt 

snabbt ersätta sina företrädare om föreningen efter en tid anser att 

någon annan skulle vara mer lämpad för uppdraget.  

 

Förvaltningen nämnde också att stadsledningskontorets argument 

för fyraåriga mandatperioder, att perioden bör följa mandat-

perioden för det organ som utser rådet, inte stämmer när det 

gäller stadsdelsnämnderna – de utses ju för endast ett år i taget. 

 

§ 4  Information från förvaltningen 

Förvaltningen hade inget aktuellt att berätta. När det gäller boule 

och även mattcurling undrade rådet vem som kan ta initiativ till 

ett möte och ett besök på Farsta sim- och idrottshall tillsammans 

med idrottsnämnden eller idrottsförvaltningen. Vid sitt senaste 

sammanträde den 19 maj (§ 3) skrev den rödgröna majoriteten i 

ett särskilt uttalande att processen behöver drivas av 

idrottsnämnden, som har ansvaret och möjlighet att besluta i 
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frågan. Rådet kan dock bjuda in idrottsförvaltningen till ett av 

sina kommande möten (något som också finns med i rådets plan 

för kommande möten). 

 

§ 5  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

möten och balanslistan över rådets frågor, besök och liknande – 

se bilaga. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Sven Engström tog upp ett par trivselfrågor som gällde utemiljöer 

i Fagersjö – dels grillplatsen vid Magelungen som är sliten och 

skulle behöva rustas upp, dels en soffa utanför fritidsgården som 

också är sliten. Förvaltningen noterade frågan om grillplatsen och 

föreslog att Sven själv ringer stadens nummer för felanmälan, 

08 651 00 00, om soffan eftersom den sannolikt står på mark som 

förvaltas av någon annan. 

 

Susanne Watthiersson berättade att det fuskas med utdelningen 

av lokaltidningen Farsta/Sköndal i Hökarängen. Flera seniorer 

har därför missat förvaltningens annons om sommarens 

bussutflykter, och därmed också gått miste om möjligheten att 

anmäla sig. Förvaltningen lovade kontakta Direktpress. 

 

§ 7  Mötet avslutas 

Rådet och förvaltningen önskade varandra en riktigt skön 

sommar. Christina Johansson avslutade mötet. 

 

 


